Timeline of the Tulsa Race Massacre

1830-1840s

The Indian Removal Act and Trail of Tears moved Native Tribes and many former slaves into Oklahoma Territory.

1900s

Massive oil boom fuels development in Oklahoma.

<u>1906</u>

O.W. Gurley founded Greenwood as an all-black township in Tulsa, Oklahoma. It eventually became so successful and profitable that it was called "Black Wall Street."

1910s

World War I leads to huge oil demand \rightarrow A lot of money for Oklahoma \rightarrow Tulsa grows

<u>1914</u>

Tulsa passes segregation law

1921

MAY 30

 Dick Rowland (who was a Black teenager) was accused of assaulting Sarah Page (who was white) in the Drexel Building elevator.

MAY 31

- Dick Rowland was arrested for assault. The Tulsa Tribune (newspaper) printed a story about the incident that said "Nab Negro for Attacking Girl in Elevator." That story angered white people.
- 400 White men assembled outside the jail wanting to lynch Dick Rowland.
- 30 Black men went to the jail to try to protect Rowland from being lynched. Another 75 Black men, some armed, also came.
- The White mob grew to 2,000 people.
- Arguments broke out, and shots were fired.
- The Tulsa police department deputized 500
 White men and they started looting Black
 stores for guns and bullets.

June 1

- Fighting erupts in Greenwood. White mobs burned buildings/homes, killed men, women, and children, and looted homes.
- Black men were disarmed and arrested by the police.
- The Governor of Oklahoma declared martial law.

June 7

The Tulsa City Commission tried to prevent reconstruction of Greenwood, but it was later declared illegal by the Oklahoma Supreme Court.

June 26

A grand jury blamed Black people for the attack and did not prosecute any Whites.

September

All charges against Dick Rowland were dismissed. Sarah Page did not want to press charges.

1922

Residents rebuilt their homes and businesses, but it never really recovered.

1926

The Oklahoma Supreme Court ruled that insurance companies did not have to pay for property damage resulting from the destruction of Greenwood.

1997

The Oklahoma Legislature established a commission to study the 1921 Tulsa Race Massacre.

2001

The commission recommended direct payment of reparations to survivors of the attack or their descendants, a scholarship fund be established for affected students, that money would be given to rebuild the Greenwood District, and that a memorial would be built.

الجدول الزمنى لمذبحة سباق تولسا

1830-1840

الهنود قانون الإزالة ومسار الدمو عانتقل القبائل الأصلية والعديد من العبيد السابقين إلى إقليم أوكلاهوما

القرن العشرين

الطفرة النفطية الهائلة تغذى التنمية في أوكلاهوما

1906

الذي - التي. جورليتأسست غرينوود كبلدة سوداء بالكامل في تولسا، أوكلاهوما أصبحت في النهاية ناجحة جدًا ومربحة لدرجة أنها سميت "بلاك ولل ستريت "وول ستريت

العقد الأول من القرن العشرين

الحرب العالمية الأولى تؤدي إلى طلب ضخم على النفط \rightarrow الكثير من المرب العالمية الأوكلاهوما \rightarrow نمو تولسا

1914

تولسا يمر قانون الفصل العنصري

1921

مايو 30

اتُهم ديك رو لاند (الذي كان مراهقًا أسود) بالاعتداء على سارة • يبج (التي كانت بيضاء) في مصعد مبنى دريكسيل

مايو 31

- تم القبض على ديك رو لاند بتهمة الاعتداء. نشرت صحيفة تولسا تريبيون قصة عن الحادث تقول "ناب نيغرو لمهاجمته فتاة في المصعد". أثارت هذه القصة غضب البيض
- تجمع 400 رجل أبيض خارج السجن يريدون إعدام ديك رو لاند دون محاكمة
- ذهب 30 رجلاً أسود إلى السجن لمحاولة حماية رولاند من
 الإعدام دون محاكمة. كما جاء 75 رجلاً أسود آخرين، بعضهم
 مسلحون
- نما الغوغاء البيض إلى 2000 شخص
- واندلعت مشاجرات، وأطلقت أعيرة نارية •

يونيو 1

• اندلع القتال في غرينوود. أحرق الغوغاء البيض المباني/المنازل، وقتلوا الرجال والنساء والأطفال، ونهبو المنازل

- تم نزع سلاح الرجال السود واعتقالهم من قبل الشرطة
- أعلن حاكم و لاية أو كلاهو ما الأحكام العرفية

يونيو 7

حاولت لجنة مدينة تولسا منع إعادة بناء غرينوود، لكن المحكمة العليا في أوكلاهوما أعلنت لاحقًا أنها غير قانونية

يونيو 26

ألقت هيئة محلفين كبرى باللوم على السود في الهجوم ولم تحاكم أيًا من البيض البيض

سبتمبر

تم إسقاط جميع التهم الموجهة إلى ديك رو لاند. لم تر غب سارة بيج في . توجيه الاتهامات

1922

أعاد السكان بناء منازلهم وشركاتهم، لكنها لم تتعاف أبدًا

1926

قضت المحكمة العليا في أوكلاهوما بأن شركات التأمين لم تعد مضطرة إلى . دفع تعويضات عن الأضرار التي لحقت بالممتلكات نتيجة تدمير غرينوود

1997

أنشأت الهيئة التشريعية في أوكلاهوما لجنة لدراسة مذبحة سباق تولسا عام 1921.

2001

أوصت اللجنة بدفع تعويضات مباشرة للناجين من الهجوم أو أحفادهم، وإنشاء صندوق للمنح الدراسية للطلاب المتضررين، وسيتم تقديم الأموال لإعادة بناء منطقة جرينوود، وسيتم بناء نصب تذكاري